
 

 
JAARVERSLAG 2022 

 
 
Verslag bestuur 
Volgens afspraak heeft de voorzitter de lopende zaken afgehandeld en heeft gezocht naar nieuwe bestuursleden. 
Hij is daarbij ondersteund door Fanny Gaastra, Ruud Snijders en Peter Schouten. 
In augustus is Ron De Cock als interim secretaris tot het bestuur toegetreden. 
In november hebben Lily Welters en René Horsten aangegeven tot het bestuur te willen toetreden. 
 

Verslag Vlinderwerkgroep 
De vlinderwerkgroep kent 14 leden.  
De belangrijkste activiteit van de werkgroep is het inventariseren van dagvlinders, waarbij ook bijzondere andere 
waarnemingen worden meegenomen, waaronder dag-actieve nachtvlinders en hommels. De resultaten worden aan 
de Vlinderstichting doorgegeven. 
 
Gelukkig is dit vlinderjaar niet verstoord door corona. We konden de inventarisaties gezamenlijk uitvoeren. We 
konden ook weer start- en slotbijeenkomst organiseren, steeds met enkele educatieve activiteiten. 
 
Voor de vlindertellingen van IVN Roermond e.o. zijn bij de Vlinderstichting in totaal 9 routes geregistreerd. 
In onderstaande tabellen zijn enkele gegevens per telroute weergegeven. De gegevens van de Driestruik komen later 
beschikbaar. 
 

Aantal keren geteld 2022 2021 2020 2019 2018 2017 

1987 Stevensweert 11 12 19 15 14 19 

2019 Stevensweert 2 10 9 19 14 14 19 

1726 Driestruik Roermond      25 23 26 24 

1738 Driestruik Roermond 2     24 23 26 24 

1986 Leudal 24 27 32 24 26 19 

2161 Vlinderroute Busjop's ven 17 0 0 0 3 6 

2013 Brentjens 16 16 24 21 27 19 

2045 Isabellegreend 23 26 27 26 25 24 

2160 Vlinderroute Watermolen Criens 24 23 23 19 14 12 

Totaal aantal tellingen 125 113 193 165 175 166 

 
In 2022 zijn verspreid over de routes in totaal 125 tellingen uitgevoerd.  
 

Aantal getelde dagvlinders 2022 2021 2020 2019 2081 2017 

1987 Stevensweert 713 258 791 773 850 737 

2019 Stevensweert 2 331 78 413 344 419 366 

1726 Driestruik Roermond      228 236 308 300 

1738 Driestruik Roermond 2     78 105 187 148 

1986 Leudal 492 424 518 436 597 559 

2161 Vlinderroute Busjop's ven 124           

2013 Brentjens 409 458 499 339 605 330 

2045 Isabellegreend 505 455 1062 1425 1314 1093 

2160 Vlinderroute Watermolen Criens 289 452 319 300 421 386 

Totaal aantal dagvlinders 2863 2125 3908 3958 4701 3919 

Aantal dagvlinders per telling 23 19 20 24 27 24 

 
 
  



 
2022 was wederom geen goed vlinderjaar.  
 
Het was opvallend dat de meeste dagvlinders vroeg waren. Van sommige soorten vlogen de vlinders veel eerder dan 
normaal. Dat betekende ook dat ze eerder verdwenen waren en dat de dip, die we na de voorjaarsgeneratie zien -en 
die de junidip genoemd wordt-, er al in de tweede helft van mei was.  
In voorafgaande jaren had het uitgevoerde maaibeheer m.n. langs de Leudalroute een negatieve invloed op de 
vlinderstand. De weides werden toen (bijna) volledig gemaaid.  
Op verzoek van IVN heeft Staatsbosbeer in 2022 delen van de weides niet gemaaid, waardoor voldoende voedsel en 
schuilmogelijkheden bleven bestaan. Echter door de zomerse hitte is het  
niet- gemaaide areaal verdord, waardoor er voor de vlinders nauwelijks leefmogelijkheden over bleven.  
We zouden in de weides graag sinusmaaien willen introduceren en zullen daarover wederom in gesprek gaan met 
Staatsbosbeheer. Sinusmaaien is een speciale manier van gefaseerd maaien. Met dit maaibeheer creëer je enorm 
veel variatie op een klein stukje terrein, wat niet alleen voor vlinders, maar ook voor bijen en andere diertjes heel 
goed is. 
 
De heidewerkgroep heeft in 2021 veel berken verwijderd nabij het Speckerven, waardoor o.a. Reigersbek en 
Robertskruid weer massaal tot bloei kwamen. Dit had tot gevolg dat het aantal waarnemingen van Bruin blauwtje en 
Icarusblauwtje ook in 2022 fors is toegenomen. 
Heel mooi om te ervaren dat je met gericht beheer tot goede resultaten kunt komen. 
 
In 2022 heeft de werkgroep een excursie georganiseerd naar het Weerterbos om daar op zoek te gaan naar de 
Kleine IJsvogelvlinder en met succes. 
 

                    
                   Foto Math Bouts 

 
René Horsten 
coördinator Vlinderwerkgroep  
 

  



 

Verslag Plantenwerkgroep 

22 januari. Binnenles Determinatie loofhout/gallen. Panoramazaal Bezoekerscentrum Leudal.  
Les geannuleerd vanwege corona 
 
19 februari. Binnenles. Mossen determineren theorie. Panoramazaal Bezoekerscentrum Leudal. 
 
Zaterdag 19 maart. Buitenles mossen praktijk, Kloostertuin St. Elisabeth Haelen. 
De Panoramazaal kunnen we nog steeds huren maar de kosten zijn hoog. Het is de vraag of we dit kunnen blijven 
betalen. Daar maak ik me zorgen over. 
Willemiek en ik hebben een hele middag besteed om de mossenlessen voor te bereiden. We gebruiken het boek 
“mossen” van Klaas van Dort, helaas niet meer in de handel. We geven uitleg over de kenmerken van mossen en 
behandelen de hoofdindelingen. We hebben twee gasten uit Schinnen, Marly en Harrie. Het is een leuke les, moeilijk 
maar leerzaam.  
12 personen nemen deel aan de les. 
In maart gaan we buiten mossen zoeken. Michiel heeft een hele doos takken bij zich, die nemen we buiten op een 
picknicktafel door. Daarna over op mossen. In de kloostertuin is het gortdroog. Maar toch nog genoeg te vinden 
door de 8 mensen die vandaag mee doen. 
Zaterdag 23 april. Buitenles. Voorjaarsflora, Kasteel Elsloo. 
Veel afmeldingen, zodat ik twijfel of we het wel door moeten laten gaan. Maar de fotowerkgroep is al naar Elsloo 
geweest en in het jaarprogramma stond ook al Elsloo. Misschien was het wat teveel. Maar de 4 dames die over zijn 
gebleven hebben een geweldige morgen in de botanische tuin van het IVN. We krijgen een geweldige lijst met 
voorjaarsflora, inclusief de Latijnse namen, en noteren ook de vlinders en de vogels. En als slot een cafeetje met 6 
soorten taarten. 
 
Zaterdag 21 mei. Buitenles. Zomerbloeiers/waterplanten, Rijkelse Bemden.  
10 Mensen doen vandaag mee. Michiel ligt in het ziekenhuis maar hij heeft ons de hele geschiedenis van de Rijkelse 
Bemden beschreven. Er komen een aantal zeldzame planten voor en die zoeken we dan ook om af te strepen. 
Rechtsom ia alles weggevreten door de koeien. Diverse soorten walstro en poelruit. Vlinders en mossels worden ook 
genoteerd.  Langs het pad ligt een dood Galloway kalfje. Zijn vacht krult en glanst nog. De moeder loeit. Het gaat ons 
door merg en been. Wij geven dit voorval door aan Staatsbosbeheer. Die het laat weghalen. Een hoofd vol indrukken 
en een mooie lijst om uit te werken. We eindigen bij het bakhuis waar verse vlaai is gebakken. De stukken zijn nog 
warm.  
 
Vrijdag 17 juni. Buitenles. Zomerbloeiers, Landgoed Roozendaal. 
6 Personen gaan vandaag mee. 3 mensen zijn gaan voorlopen en het had er eigenlijk knalrood uit moeten zien van 
de klaprozen. Dat deed het niet, er was pas gemaaid. De drie soorten klaprozen die hier voorkomen worden wel 
behandeld uit het boek. Een prachtig gebied. Het is vandaag 30 graden maar onder de bomen heerlijk koel. 
Majestueuze Amerikaanse eiken met een enorme omvang. Buitenleven locaties Heerenhof en Koningshof zijn 
verhuurd en er is een middeleeuws feest aan de gang.  
 
Vrijdag 15 juli. Buitenles. Composieten/waterplanten, Romeinenweerd. 
René is met mij gaan voorlopen tot aan de Romeinenweerd. Het thema vandaag is composieten en waterplanten, 
dat lukt niet helemaal. Het is dor en droog en verschroeiend heet.  De 8 mensen die mee zijn vandaag kan ik wel het 
groot warkruid laten zien. We bekijken de uitstalling die Michiel bij zich heeft. Hij is herstellende van een gebroken 
schouderblad. We hebben behalve mooie vondsten zoals beekpunge en waterkers ook leuke ontmoetingen. En we 
eindigen deze keer in de ijssalon met allemaal een heerlijke coupe ijs.  



 

 
 
Zaterdag 20 augustus. Buitenles Zomerbloeiers Isabellagreend, Herten. 
Julian en Math hebben hier een telgebied van vlinders. Er is veel overlast aan de oevers vertellen ze. Er zijn mooie 
strandjes met kiezels en zand. Willemiek vertelt over de geschiedenis van Isabellagreend. Het Natuur Historisch 
Genootschap heeft hier 400 soorten geregistreerd. Zover komen we vandaag niet. Maar wel een stuk of 70. 
Pijlkruidkers is hier een aandachtsoort. Deze wordt door haar uitgebreid beschreven. We zien hier sporen van de 
bever, Konikpaarden en Galloway´s. De lus van Linne mag hier zijn gang gaan en er zullen zich kiezel- en grindbanken 
gaan vormen. We zien nog parende wijngaardslakken en dat geeft mij de kans om hun manier van voortplanting uit 
te leggen. Fascinerend.  Daarna is het tijd voor koffie met Bienestich op de houten veranda van de Beach club.    
 
Zaterdag 17 september. Buitenles Zomerbloeiers/waterplanten, De Doort. 
Antoinette komt ons persoonlijk vertellen dat zij niet lang meer te leven heeft. Dat slaat in als een bom. Ik heb deze 
morgen verder niets meer opgeschreven. Ik kon geen motivatie meer vinden. Gelukkig bood Els aan om koffie te 
komen drinken in haar nieuwe huis en dat was ontzettend fijn om even na te praten want we bleven achter met de 
domper van het het verhaal van Antoinette. 
 
Zaterdag 8 oktoberBuitenles paddenstoelen, Leudal Haelen. 
Mooie vondsten vandaag, zoals de sponszwam en de biefstukzwam. Maar ook vele soorten vruchten van de herfst, 
Tamme en Wilde kastanjes. Dikke stelen van het eekhoorntjesbrood. Heksenboleet en stijfselzwam. We hebben best 
veel deelnemers vandaag vanwege onze aankondiging tijdens het natuurcafe. Pim heeft een collage gemaakt van de 
gevonden soorten. Ik laat het cursusboek van IVN zien over paddenstoelen. Waarin de basis van zwammen wordt 
uitgelegd. Een duidelijk geïllustreerd boek. Een heerlijke herfstwandeling met vele soorten. We zijn hier met de 
mycologische werkgroep Midden Limburg woensdags gaan voorlopen en dat is altijd fijn als er meerdere ogen 
meekijken. 
 
Zaterdag 19 november Buitenles, Park Hattem, Roermond. 
Math maakte vandaag het verslag, er waren 7 personen en Paul heeft uitleg gegeven over de bijzondere bomen. In 
het park zijn verschillende bomen gerooid. Aan iedere deelnemer was gevraagd om een bomenboek mee te 
brengen. De boeken werden besproken.  Nu klopt de plattegrond niet meer. Tijdens het voorlopen had ik de toefige 
labyrinthzwam ontdekt en Math is er toen naartoe gefietst en heeft deze prachtig gefotografeerd.  Helaas is hij door  
  



 
ijverige tuinmannen een kopje kleiner gemaakt. Het was kil en in het kasteeltje was een chique feest zodat er geen 
gelegenheid was om koffie te drinken. 
 
Hermien Hendrikx en Willemiek van Deutekom 
Coördinatoren Plantenwerkgroep  
 
Noot: De langere versies van de verslagen, inclusief de schrijflijsten, staan op de website. 
 

 

 

  



 

Verslag Macro Fauna werkgroep 
 
Onderzoek Grote Bedelaar 
De grote Bedelaar is in 1902 door Neele Wibauts grootschalig onderzocht. Daarna hebben Dora Cremer (Koninklijk 
Antwerps Genootschap voor Micrografie) en Maria van Herk (Nederlands Genoot schap voor Microscopie) onder 
leiding van Willem Cramer in 2017 in het kader van 100 jaar bestaan, van het eerdere onderzoek van Neele Wibaut,  
een grondig onderzoek verricht en is er gekeken naar de gesteldheid van de waterkwaliteit en voorkomende Fyto- en 
Zoöplankton in het Ven de Grote bedelaar. 
 
In 2021 heeft de Macro Fauna Werkgroep Midden-Limburg met medewerking van Nelleke Hooijer (erfgename van 
Prof. Eugène Dubois) en eega een vergelijkend onderzoek gestart. De Werkgroep heeft op drie punten gekeken naar 
het ven. Er is gekeken naar  
(1) de Flora, direct en indirect en rond in het water.  
(2) De Fyto- en Zoöplankton en (3) de Macrofauna-invertebraten waarbij op de zelfde punten bemonsterd is als het 
onderzoek in 2017.  Er is gedurende een jaar bemonsterd om zo de ecologische veranderingen die in dergelijke vennen 
optreden in kaart te brengen. Rapportage van het laatste onderzoek is nog in volle gang.  
 
De Macro Fauna Werkgroep heeft voor IVN de landelijke Slootjesdag op zondag 12 juni verzorgd bij de Poel achter 
het Bezoekerscentrum Leudal. Tevens was er in de Panoramazaal de gelegenheid om door klaarstaande microscopen 
en stereomicroscopen het zelf genomen monster te bekijken en verdere informatie te krijgen over het rijke waterleven 
in de poel.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Zondag 25 september buitenactiviteit bij Open Dag Bezoekerscentrum Leudal. 
De Macro Fauna Werkgroep had zelf monsters genomen uit de poel. Onder de partytent, waar op de tafels enkele 
stereomicroscopen stonden,  konden deelnemers en bezoekers van de “Open Dag” zelf bekijken wat er in een druppel 
water leeft. Ook werd deze dag aangegrepen om nieuwe leden te werven. 
 

De poel aan de achterzijde van het Bezoekerscentrum Leudal 

De jonge deelnemers kregen na afloop van hun deelname het “Slootjesonderzoek diploma” 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5 oktober Workshop op aanvraag van Waterschap Limburg door van Barend van Maanen. Op deze dag kwamen 80 
leerlingen van onder-, midden-, bovenbouw van een basisschool te Vijlen. Op de parkeerplaats van Restaurant 
Wingbergerhoeve te Vijlen aan de Geul konden de leerlingen m.b.v. een net zelf een monster nemen. Aan de tafels 
werd er gedetermineerd en verteld over het waterleven in de Geul. 
 
             
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Op zondag 9 oktober hebben wij namens IVN Roermond eo in het wijkgebouw Tegelarijveld te Maasniel een 
workshop verzorgd van 10.00u tot 14.00u. 
Deze workshop is door 4 personen bezocht en zal in de toekomst niet meer op de kalender komen. De werkgroep 
heeft zelf een aantal flyers uitgedeeld aan omliggende scholen. Bij navraag aan de bezoekers deze dag waren zij 
afgekomen op de door ons uitgereikte flyers. 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

Ron van Pol 

Coördinator Macro Fauna Werkgroep 

Monsterplek aan de Geul nabij de parkeerplaats van Restaurant Wingbergerhoeve te Vijlen 

Impressie van de druk bezochte open dag van het Bezoekerscentrum Leudal 

Impressie van de stilte in het wijkgebouw Tegelarijveld te Maasniel 



 

Verslag Amfibieën en Reptielen Werkgroep 
 
Paddentrek 2022 
Normaliter komt de paddentrek in de loop van februari op gang, altijd na zonsondergang; wanneer exact is 
afhankelijk van de temperatuur (min. 8 0C) en als er sprake is van hoge luchtvochtigheid (liefst regenachtig weer). 
Ook kikkers en salamanders trekken richting het ‘geboortewater’. Hierbij moeten de beestjes vaak drukke 
verkeerswegen oversteken; zonder hulp zouden de meeste sneuvelen. 

 
IVN Roermond e.o. coördineert het overzetten van de amfibieën in Nunhem (Hermien Hendrikx) en langs de Prof. 
Duboisweg in Haelen (Joost Geraets en René Horsten). 
We maken voor de maanden februari en maart een rooster waarbij steeds minstens 2 personen per avond ‘dienst’ 
doen. Indien versterking gewenst is wordt via de groeps-app een oproep gedaan voor assistentie. 
Op beide trajecten samen helpen in totaal 30 vrijwilligers mee om de amfibieën op te pakken voordat ze de weg 
oversteken en zetten die dan aan de overkant van de weg in de berm. 
 
We hadden nu op 2 januari al de eerste pad, echt uitzonderlijk vroeg; daarna was het stil. 
En ineens was het dan zo ver; woensdagavond 16 februari gingen de amfibieën massaal op stap; er stond wel veel 
wind, maar  het was 10 0C en heel regenachtig; op deze avond zijn in totaal 477 diertjes overgezet, 317 langs de Prof. 
Duboisweg en 160 in Nunhem. Rond middernacht keren enkelen dan huiswaarts met een nat pak, maar wel met een 
voldaan gevoel. 
Begin april was de ‘heentrek’ voorbij.  

In 2022 zijn over beide trajecten in totaal 1500 amfibieën overgezet, waarmee die van een gewisse dood gered zijn.  

Dit totaal is bijna 80% meer dan in 2021; toen hadden we nog te maken met een avondklok, waardoor we vroegtijdig 

huiswaarts moesten keren. 

                                      

             
Foto’s: Joost Geraets 
 
 
 
 
  



 
Bijlage 
 
Overgezette diertjes in Nunhem en Haelen (de Bedelaar) 
 
aantallen overgezette amfibieën 2022/2021 

  padden kikkers 

kleine water- 

salamander 

alpenwater- 

salamander totaal 

Nunhem 
     

2022 862 18 51 19 950 

2021 479 6 110 21 616 

2022 t.o.v. 2021 180% 300% 46% 90% 154% 

De Bedelaar 
     

2022 531 18 13 6 568 

2021 225 13 3 3 244 

2022 t.o.v. 2021 236% 138% 433% 200% 233% 

Nunhem/De Bedelaar 
    

2022 1393 36 64 25 1518 

2021 704 19 113 24 860 

2022 t.o.v. 2021 198% 189% 57% 104% 177% 

 
Hermien Hendrikx, Joost Geraets, René Horsten 
Coördinatoren amfibieën en reptielen werkgroep 
  



 

Verslag heidewerkgroep Leudal. Seizoen 2021/2022 

We hebben 31 keer op een vrijdagmorgen gewerkt binnen het herfst- winterseizoen 2021/2022. Het seizoen loopt 
vanaf september tot 15 maart. Met een gemiddeld aantal van 8 mensen hebben wij gewerkt op de nieuwe heide, op 
een heideveld aan het spoor, rond de bosvennen, op de stuifduinen, de grafheuvels, de Speckerbrugweide en het 
Speckerven. We werken behalve voor het cultuurlandschap heide ook voor de reptielen, de vlinders, en bijzondere 
soorten planten. 
 
Rond de bosvennen en op de stuifduinen zijn voornamelijk bramen verwijderd. De heide heeft zich hier goed 
ontwikkeld. Halverwege het seizoen slaat corona hard toe. Ondanks dat we allemaal gevaccineerd zijn, mogen we 
alleen nog in tweetallen werken, dit geheel volgens de overheidsrichtlijnen. Dat vergt nogal wat van mij als 
coördinator. Want iedereen wil het liefst gewoon doorwerken. Gesleep met materiaal, werk op meerdere plaatsen 
tegelijk, soms op wel 5 plekken, bijhouden van de administratie, uitrasteren van kwetsbare plekken enz. We zetten 
nieuwe lariksen vrij en maken verbindingswegen voor reptielen zodat zij elkaar makkelijker kunnen bereiken. We 
zorgen voor het vrijmaken van pendelzone´s langs de vennen, rooien berken zodat het bruin blauwtje zich kan 
uitbreiden. Een groepje mannen zet een helling weer vrij aan het spoor, zodat dit begaanbaar wordt voor de 
levendbarende hagedissen die het spoor als verbindingszones gebruiken en graag zitten te zonnen op 
boomstammen. Mierenhopen komen weer gedeeltelijk in de zon te liggen.  
 
Op de grafheuvels werken we voor meerbomen.nu. Honderden berken zullen een nieuwe bestemming vinden 
omdat wij ze in een tijdelijke HUP zetten waar mensen uit het land ze kunnen komen afhalen. Er zijn door ons bosjes 
gemaakt van 25 stuks, ook dennen en lariksen worden op deze manier gebundeld.  
 
Er zijn stukken heide binnen het beheersgebied waar we door corona niet aan toe zijn gekomen maar de winst voor 
ons was dat we “gewoon” konden doorwerken. Met diverse boswachters maak ik, zodra dat weer mag, een 
rondgang om de voortgang te bespreken en de knelpunten te benoemen en ook om advies te vragen. De 
watercrassula overwoekert de Bosvennen. Het gebied wordt met draad omheind om verdere besmetting te 
voorkomen. De blauwe vallei en dus de klokjesgentianen worden onbereikbaar. Ik mag er alleen maar in als ik de 
besproken hygiëne maatregelen in acht neem. Bij een telling constateer ik een verdubbeling van het aantal 
stengeltjes klokjesgentiaan. Zelfs een zestal bloemen vinden wij in het wolfsklauwenven, waar voorheen geen 
groeiplaats was. Op meerdere plekken in het Leudal hebben wij karmozijnbes verwijderd. Niet alleen op de heide. De 
boswachter heeft deze afgevoerd. Daar zijn René en ik de hele zomer ook mee doorgegaan.  
 
We hebben nog andere dingen beleefd. Beschuit met muisjes gegeten toen we de eerste jonge hazelwormen waar 
hebben genomen. Dat moest gevierd worden. Net zoals verjaardagen, jubilea enz. Er is een bank geplaatst voor onze 
overleden heidewerkster Marie José. Lief en leed wordt gedeeld door onze hechte groep mensen. 
 
Er zijn doorgangen gemaakt tussen de oude en de nieuwe heide, dit op verzoek van Staatsbosbeheer, het zorgt voor 
de verbinding tussen de heides. De nieuwe beheerder maakt kennis met ons allemaal en ik draag het stokje 
symbolisch over. Ik spreek de wens uit dat Phlip en ik snel een afspraak kunnen maken zodat de 24 beheerszaken die 
wij op het lijstje hebben staan voor het hele Leudal ook besproken kunnen worden.  
 
Er melden zich 4 nieuwe vrijwilligers, en 1 heidewerker beëindigd zijn contract na 10 jaar trouwe dienst. De Busjop 
waar we steevast eindigen na ons werk voor koffie, krijgt een nieuwe eigenaar.  
 
We letten extra op een paar kwetsbare soorten. De Koningsvarens, mierenhopen, holen van dieren, nestjes van 
grondbroeders, nestjes van wespen en spinnen, rupsendoder, wat gespaard kan worden dat doen we ook. Daarvoor 
geef ik graag uitleg. Ook aan wandelaars trouwens die vaak vragen waarom wij dit heidewerk doen. Als in februari de 
leeuweriken terug zijn dan moeten wij ons gaan voorbereiden op het einde van het werkseizoen. Het kwinkeleren 
van de vogels op de heide zorgt ervoor dat iedereen weet dat het broedseizoen weldra gaat beginnen en andere 
natuuractiviteiten weer de overhand krijgen. Ook dat heeft weer zijn charme, over een half jaar zien wij elkaar weer, 
bij het bakhuisje met een nieuwe lijst voor het aanpakken van minstens 25 knelpunten en evenveel prachtige 
werkochtenden in het heidegebied.  

Hermien Hendrikx 
Coördinator Heidewerkgroep Leudal   



 

Verslag Het Schrijvertje 
 
Zoals het de redactie in het voorwoord van Het Schrijvertje al vaker heeft benoemd, maken de vier redactieleden het 
kwartaalblad met veel plezier. We komen over het algemeen met het complete team één keer per uitgave bij elkaar 
om de lijn uit te zetten. Ieder krijgt of neemt dan z’n/haar taak en gaat aan het werk. Dit is over het algemeen het 
gericht vinden van kopij, het schrijven ervan en/of het corrigeren van reeds ingezonden artikelen. Bij dit alles streven 
we ernaar om het blad te vullen met diversiteit. 
Zo’n vier weken vóór de publicatie wordt begonnen met het ‘in elkaar zetten’ van het blad. D.w.z. dat we op de 
server van Editoo (het printbedrijf) de uitgave vorm gaan geven. Dit gebeurt door twee teamleden. Als dit gedaan is, 
gaan twee anderen aan de slag om laatste tekstuele correcties aan te brengen. Wij stellen het zeer op prijs om het 
blad zonder irritante spellingsfouten bij de leden aan te laten komen. 
 
Het team beleeft veel genoegen aan het gegeven dat we niet om artikelen hoeven te zeuren. Het meeste komt 
ongevraagd binnen en daarom willen wij op deze plaats weer een hartelijke dank uitspreken voor al degene die het 
blad inhoud geven. 
 
Het blad kan altijd beter. Dus als er inbreng is om het blad op een hoger plan te brengen, aarzel niet om dit aan ons 
kenbaar te maken.  
Ook als er mensen zijn die het leuk zouden vinden een bijdrage te leveren als teamlid, laat het weten. 
 
Frans Hendrikx 
Coordinator Het Schrijvertje 
 

Verslag Werkgroep Jeugdactiviteiten 
 
In 2021 is al besloten de Jeugdcommissie een nieuwe impuls te geven. De naamsverandering van de werkgroep in 
Werkgroep Jeugdactiviteiten was nodig omdat dit beter weergeeft waar de werkgroep voor staat. 
 
De werkgroep Jeugdactiviteiten bestaat uit: 
Eef Schoffelen, Joke van Rooijen, Hans Leushuis, Nico Versteden en Paul Monod de Froideville 
 
De werkgroep heeft als hoofddoel voor 2022 onderzoeken of het mogelijk is een cursus Natuurouder te organiseren. 
Streven was om te kunnen starten in januari 2023 
Daarvoor zijn de volgende stappen ondernomen. 

- Informatie inwinnen over Natuuroudercursus op website IVN 

- Gesprek met IVN deskundigen 

- Besluit om hiervoor activiteiten te ondernemen 

- Aanschaf cursusboek Natuurouders 

- Contacten met scholen 

- Brief met info aan aantal geselecteerde scholen 
 
Er is weinig reactie van de scholen op de brief. We concluderen dat het tijdstip van informatie een belangrijke rol 
speelt. Niet tegen het einde van het schooljaar. Tevens denken we dat persoonlijke benadering het beste kan 
werken. De planning daarvoor is naar 2023 verschoven. 
 
De Jeugdwerkgroep heeft medewerking verleent aan jeugdactiviteiten van Groen Hart Leudal en de organisatie van 
de buitenactiviteit van Bibliorura Roermond in het kader van de Kinderboekenweek op de Meinweg,  
waaraan 40 kinderen en hun ouders hebben deelgenomen. 
 
Paul Monod de Froideville 
Coördinator Jeugdwerkgroep 
 
  



 

Verslag  Fotowerkgroep  
 
Na corona in 2022 weer volop gestart met de fotosessies, afwisselend op zaterdag of zondag, in principe om de zes 
weken. Voor elke sessie ontvangen de leden van de fotowerkgroep per mail een uitnodiging, waarin thema, 
onderwerp en achtergrondinformatie staan vermeld. Wat van de coronatijd is overgebleven zijn de zoomsessies die 
ongeveer twee weken na het veldwerk plaats vinden. Op de zoomsessies worden van elke deelnemer twee foto’s 
besproken, met als doel de kwaliteit te verbeteren en tips, tops en suggesties te ontvangen van de andere leden. De 
laatste bijeenkomst in 2022 was een contactavond in de Donderie, waar behalve de fotobespreking ook plannen 
zouden worden gemaakt voor 2023. De planning hebben we niet kunnen bespreken, zodat we in het begin van 2023 
nogmaals een plenaire vergadering plannen. 
 
De fotowerkgroep bestaat uit 16 personen. Gemiddeld nemen 8-10 personen deel aan de fotosessies. 
 
De fotowerkgroep kent vier coördinatoren: Yves Monod de Froideville, Ruud Snijders, Erik Nevels en Paul Monod de 
Froideville 
 
Data, thema en lokatie van de fotosessies 

23 januari Herhaling  
12 maart Silhouetten Beegderheide 
24 april Voorjaarsflora Hellingbos Elsloo 
12 juni De boomkikker, maar dan anders De Doort 
17 juli Weidebloemen en insekten Meerlebroek 
27 augustus Ochtendgloren Beegderheide 
15 oktober Paddestoelen  Meinweg  
27 november Kleurrijke Herfst   Tussen Hotel Ludwig en Dahlheimer Mühle. 
14 december    Plenaire Bijeenkomst Donderie 

 
Paul Monod de Froideville 
Coördinator Fotowerkgroep 
 


